
Protokół nr LIX/2022 

z Sesji Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich 

odbytej w dniu 31 marca 2022 roku 

VIII kadencja 

 

Godzina rozpoczęcia obrad: 8:15    Godzina zakończenia obrad: 09:26 

Miejsce obrad: sala konferencyjna Urzędu Miejskiego w Ząbkowicach Śląskich  

 

Ad. pkt. 1.  Otwarcie posiedzenia. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Dominik otworzył LIX sesję Rady Miejskiej 

Ząbkowic Śląskich VIII kadencji, która została zwołana na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy  

z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym. 

 

Powitał Radnych Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich, Burmistrza Ząbkowic Śląskich Pana 

Marcina Orzeszka, Sekretarz Gminy Panią Justynę Giryn, Skarbnika Gminy Panią Beatę Bedri, 

Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej – Panią Izabelę Lisowską, Dyrektor Przedszkola 

Publicznego Numer 1 – Panią Beatę Mrozek, Radcę Prawnego Panią Kamilę Rutkowską – 

Krehut, Radcę Prawnego Pana Michała Kucharskiego, Panią projektant Agnieszkę Kwaśnik 

oraz wszystkich przybyłych na sesję. 

  

Ad. pkt. 2.   Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że w obradach uczestniczy 21 Radnych, 

co stanowi odpowiednie quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować 

prawomocne decyzje.  

 

Radni Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich biorący udział w sesji:  

(lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu) 

 

1. Beata Bereźnicka       

2. Krzysztof Cupiał    

3. Andrzej Dominik    

4. Dariusz Gancarz  

5. Franciszek Gawęda    

6. Jacek Górowski   

7. Małgorzata Grzesik 

8. Bożena Gwóźdź    

9. Magdalena Halikowska   

10. Janusz Labok     

11. Ryszard Pawłowski    

12. Stanisław Płachytka  

13. Piotr Rogowski   

14. Dorota Sierka     

15. Jadwiga Smarżyk    

16. Błażej Sobala      

17. Grażyna Sobór      

18. Irena Szewczyk    

19. Piotr Warzocha     

20. Arkadiusz Wilczewski     



21. Ewa Żurek 

 

Poinformował, że protokół z obrad LIX Sesji Rady Miejskiej prowadzić będzie Pani Joanna 

Płuciniak. 

 

 

Ad. pkt. 3. Przedstawienie porządku obrad. 

 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z dnia 24.02.2022 r. oraz 18.03.2022 r. 

5. Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym.   

6. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

7. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej za rok 2021 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Kierownika Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Ząbkowicach Śląskich Panią Izabelę Lisowską.(projekt nr 1) 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym  

do rejestru lub znajdującym się w gminnej ewidencji zabytków.(projekt nr 2) 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Ząbkowice 

Śląskie w roku 2022.(projekt nr 3) 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Ząbkowickiego.(projekt nr 4) 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania statutu Żłobkowi Publicznemu  

w Ząbkowicach Śląskich.(projekt nr 5) 

13. Interpelacje i zapytania radnych. 

14. Wolne wnioski i informacje. 

15. Zakończenie obrad. 

 

 

Radny Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Franciszek Gawęda złożył wniosek o wycofanie 

projektu uchwały z porządku obrad, ponieważ oznajmił iż nie było możliwości skonsultowania 

tego projektu z większą ilością osób oraz dodał, że nie umożliwiono Radnym zaciągnięcia 

opinii z mieszkańcami i osobom zainteresowanym zmianą zagospodarowania przestrzennego 

wsi. Radny Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Franciszek Gawęda przedłożył wniosek  

o przełożenie tego projektu na kolejną Sesję Rady Miejskiej na następny miesiąc.   

  

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Dominik podziękował i powiedział, że Wysoka 

Rada Miejska podejmowała uchwały o przystąpieniu do zmiany tego planu, odbyła się 

procedura związana z planem zagospodarowania. Dodał, że cała procedura związana z tym 

planem, wyłożenia tego planu, zgłaszania uwag to wszystko zostało zrobione zgodnie z planem.  



Radny Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Franciszek Gawęda odpowiedział, że w 2019 

roku Stowarzyszenie Rozwój Brodziszowa, złożyło wniosek do Pana Burmistrza  oraz Radnych 

Miejskiej z podpisami trzystu osób, wyrażających sprzeciw przeciwko tej uchwale. Uchwała 

przeszła 16 głosami „za” oraz 5 głosami „przeciw”. Dodał, że po konsultacji te wątpliwości 

są nadal aktualne oraz stwierdził, aby plan zagospodarowania przestrzennego debatować  

na najbliższej sesji.   

 

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek powiedział, że nieuzasadniony jest 

wniosek Pana Radnego Franciszka Gawędy, gdyż nie jest to uchwała, którą rozpoczynamy 

proces lecz uchwała, która kończy proces. Dodał, że w trakcie uchwalania miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w tym obszarze nie było przy wyłożeniu i innych 

procedurach ani jednego wniosku, uwagi czy zainteresowania wobec czego  

procedowane zmiany są prawidłowe  i nie wpływają negatywnie na podejmowane przez Radę 

Miejską decyzje. Poinformował, że miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego był 

przedstawiony mieszkańcom Brodziszowa zgodnie z procedurą i żaden ze wspomnianych 

trzystu mieszkańców nie zainteresował się tą sprawą. Oznajmił, że sprawa jest korzystna dla 

mieszkańców Brodziszowa, ponieważ miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego, 

który będzie uchwalany na sesji dotyczy możliwości wybudowania bocznicy kolejowej. 

Poinformował, że budowa bocznicy spowoduje iż urobek nie będzie w takiej wysokości 

wywożony drogami przez miejscowości Brodziszów ani Kluczowa lecz tylko będzie 

wywożony koleją a mieszkańcy rozumieją, że jest to korzystne dla miejscowości i nie 

protestowali. Powiedział, że druga zmiana dotyczy budynku tylko administracyjnego  

a miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego nie dotyczy kwestii górniczej.  

Dodał, że zmiany na wniosek kopalni są korzystne a zmiana administracyjna budynku  

z budynku mieszkalnego na administracyjny jest spowodowana tym, że firma zajmuje się  

w kontenerach. Poinformował, że w całym procesie postępowania miejscowego planu 

zagospodarowania i wyłożeniu ani stowarzyszenie ani żaden z trzystu mieszkańców nie złożył 

żadnej uwagi a procedowanie tej uchwały jest zasadne i nie ma potrzeby jej wycofania.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Dominik podziękował i udzielił głosu Panu 

Radnemu Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Franciszkowi Gawędzie.   

 

Radny Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Franciszek Gawęda zwrócił się do Pana 

Burmistrza Marcina Orzeszka z zapytaniem czy na spotkaniu dotyczącym zmiany 

zagospodarowania przestrzennego dla wsi  obiecał Pan Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin 

Orzeszek wizytację prze Radnych Rady Miejskiej i do dziś to nie zostało spełnione.   

 

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek odpowiedział, iż pan Radny Rady 

Miejskiej Ząbkowic Śląskich Franciszek Gawęda mógł pojechać i zobaczyć tę kolej.   

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Andrzej Dominik zwrócił się  

do Wysokiej Rady i poinformował, że zostały powiedziane argumenty „za” i „przeciw” oraz 

zaproponował Wysokiej Radzie o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały nr 6.

  

 

 

 

 

 

 



Wysoka Rada poprzez głosowanie wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały w sprawie 

uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  

dla terenów związanych ze złożami: „Kluczowa”, „Brodziszów I” oraz „Brodziszów- Kłośnik”. 

(projekt nr 6)  
 

Głosowanie: 18 głosów „za”, 3 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Wysoka Rada poprzez głosowanie wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały w sprawie 

ustalenia wysokości opłaty za pobyt dziecka w Żłobku Publicznym w Ząbkowicach Śląskich 

oraz wysokości opłaty za wyżywienie dziecka w Żłobku Publicznym w Ząbkowicach Śląskich. 

(projekt nr 7) 

 

Głosowanie: 21 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu.  

 

Wysoka Rada poprzez głosowanie wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmian w budżecie miasta i gminy na 2022 rok.(projekt nr 8)  

 

 

Głosowanie: 21 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Ad. pkt. 4. Przyjęcie protokołu z dnia 24.02.2022 roku oraz  18.03.2022 roku. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Andrzej Dominik stwierdził, że Wysoka 

Rada poprzez aklamację przyjęła ww. protokoły.  

 

Ad. pkt. 5. Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym.   

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Andrzej Dominik powiedział,  

że 28 lutego 2022 roku brał udział w posiedzeniu gminnego zespołu zarządzania kryzysowego 

w związku z sytuacją na Ukrainie ; w dniach 28 lutego 2022 roku, 4 marca 2022 roku, 7 marca 

2022 roku, 15 marca 2022 roku uczestniczył w wideokonferencjach z Wojewodą Dolnośląskim 

Panem Jarosławem Obremskim; 8 marca 2022 roku brał udział w dniu Kobiet „Kobiety Świata”  

w Ząbkowickim Centrum Kultury i Turystyki; 10 marca 2022 roku spotkał się z Panem 

Burmistrzem Marcinem Orzeszkiem, kierownictwem Urzędu Miejskiego w Ząbkowicach 

Śląskich oraz  Radnymi Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich, gdzie omawiana była bieżąca 

sytuacja w gminie Ząbkowice Śląskie w związku z uchodźcami z Ukrainy; 11 marca 2022 roku 

uczestniczył w sesji Przewodniczących organów wykonawczych Ząbkowic Śląskich 

w Olbrachcicach Wielkich; 14 marca 2022 roku brał udział w posiedzeniu gminnego zespołu 



zarządzania kryzysowego; 22 marca 2022 roku brał udział w gali wręczenia „Krzywych Wież”; 

23 marca 2022 roku brał udział w warsztatach kulinarnych „Kuchnia bez granic”  

w miejscowości Stolec; 25 marca 2022 roku wraz z Panem Burmistrzem Marcinem Orzeszkiem 

odwiedził rodzinę ukraińską, która przebywa w budynku świetlicy wiejskiej  

w Braszowicach; ponadto brał udział w komisjach stałych Rady Miejskiej, organizował pracę 

Rady Miejskiej oraz przyjmował interesantów.  

 

 

Ad. pkt. 6. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

 

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek przedstawił sprawozdanie z działalności,  

w którym omówił sprawy z zakresu Urzędu Miejskiego tj.: Spraw Obywatelskich i Urzędu 

Stanu Cywilnego, Gospodarki Nieruchomościami, Infrastruktury Technicznej, ochrony 

środowiska, zagospodarowania przestrzennego, edukacji, kultury i sportu, współpracy  

ze stowarzyszeniami, profilaktyki alkoholowej i narkomanii, organizacyjno-administracyjne, 

Promocji Gminy Ząbkowice Śląskie oraz ewidencji działalności gospodarczej, działalność 

Straży Miejskiej w Ząbkowicach Śląskich; pracy Wydziału Funduszy Zewnętrznych   

oraz Finansów i Planowania. Poinformował, że zostało złożonych na dzień 31 marca 2022 roku 

18 wniosków od osób fizycznych ubiegających się o świadczenie pieniężne za zapewnienie 

zakwaterowania i wyżywienia obywatelom Ukrainy, łącznie złożono 74 wnioski. Dodał, 

że w placówkach oświatowych Gminy Ząbkowice Śląskie przebywa 73 dzieci z Ukrainy,  

49 uczniów w Szkołach Podstawowych i 24 dzieci w Przedszkolach Publicznych. Podał,  

iż wydano również 22 Zarządzenia Burmistrza Ząbkowic Śląskich. Dodatkowo omówił sprawy 

jednostek gminnych tj. Biblioteki Publicznej, Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji 

„Delfin” Sp. z o. o., Towarzystwa Budownictwa Społecznego, Ząbkowickiego Centrum 

Kultury i Turystyki, Ośrodka pomocy Społecznej, Ząbkowickiego Centrum Sportu i Rekreacji 

oraz Zakładu Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. oraz przedstawił ważniejsze spotkania,  

w których uczestniczył w okresie międzysesyjnym.  

 

Ad. pkt. 7. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej za rok 2021 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Dominik poinformował, że sprawozdanie zostało 

rozesłane do Radnych Rady Miejskiej i otworzył dyskusję nad powyższym sprawozdaniem. 

  

Nikt nie zabrał głosu. 

 

Ad. pkt. 8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Kierownika 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Ząbkowicach Śląskich Panią Izabelę Lisowską.   

(projekt nr 1) (Uchwała nr LIX/393/2022) 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały oraz opinie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji i w związku 

z tym Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusje.  

 



Nikt nie zabrał głosu.  

 

Następnie poddał pod głosowanie Wysokiej Radzie powyższy projekt uchwały. 

 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

 

21 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów „nieważnych” 

 

Stwierdził, że Wysoka Rada jednogłośnie przyjęła ww. projekt uchwały.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad. pkt. 9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym  

do rejestru lub znajdującym się w gminnej ewidencji zabytków. (projekt nr 2) 

(Uchwała nr LIX/394/2022)  

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Nikt nie zabrał głosu. 

 

Przewodniczący zamknął dyskusję i poprosił Przewodniczącego Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Budżetu o zaopiniowanie powyższego projektu uchwały.  

 

Głosowanie komisji: 8 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”,  

0 głosów „nieważnych”.  

 

Komisja pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

Następnie poddał pod głosowanie Wysokiej Radzie powyższy projekt uchwały. 

 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

 

21 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów „nieważnych” 

 

Stwierdził, że Wysoka Rada jednogłośnie przyjęła ww. projekt uchwały.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 5 do protokołu 

 

Ad. pkt. 10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Ząbkowice Śląskie w roku 2022.(projekt nr 3)(Uchwała nr LIX/395/2022) 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 



Radni otrzymali projekt uchwały i w związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył 

dyskusje. 

 

Nikt nie zabrał głosu. 

 

Przewodniczący zamknął dyskusję i poprosił Przewodniczącą Komisji Zdrowia, Opieki 

Społecznej i Ochrony Środowiska o zaopiniowanie powyższego projektu uchwały.  

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej i Ochrony Środowiska Małgorzata 

Grzesik odpowiedziała, że na posiedzeniu Komisji członkowie wydali pozytywną opinię   

ww. projekt uchwały. 

 

Następnie poddał pod głosowanie Wysokiej Radzie powyższy projekt uchwały. 

 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

 

21 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów „nieważnych” 

 

Stwierdził, że Wysoka Rada jednogłośnie przyjęła ww. projekt uchwały.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

 

Ad. pkt. 11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla 

Powiatu Ząbkowickiego.(projekt nr 4) (Uchwała nr LIX/396/2022) 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały i w związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył 

dyskusje. 

 

Nikt nie zabrał głosu. 

 

Przewodniczący zamknął dyskusję i poprosił Przewodniczącego Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Budżetu o zaopiniowanie powyższego projektu uchwały.  

 

Głosowanie komisji: 8 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”,  

0 głosów „nieważnych”.  

 

Komisja pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

Następnie poddał pod głosowanie Wysokiej Radzie powyższy projekt uchwały. 

 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

 

21 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów „nieważnych” 

 



Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła ww. projekt uchwały.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Ad. pkt. 11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania statutu Żłobkowi 

Publicznemu w Ząbkowicach Śląskich. (projekt nr 5)(Uchwała LIX/397/2022)  

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały i w związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył 

dyskusje. 

 

Nikt nie zabrał głosu. 

 

Przewodniczący zamknął dyskusję i poprosił Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury, 

Sportu, Turystyki i Promocji Gminy o zaopiniowanie powyższego projektu uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy Janusz Labok 

oznajmił, że Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

Następnie poddał pod głosowanie Wysokiej Radzie powyższy projekt uchwały. 

 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

 

21 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów „nieważnych” 

 

Stwierdził, że Wysoka Rada jednogłośnie przyjęła ww. projekt uchwały.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów związanych ze złożami: 

„Kluczowa”, „Brodziszów I” oraz „Brodziszów- Kłośnik”. (projekt nr 6) 

(Uchwała nr LIX/398/2022)  

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały i w związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył 

dyskusje. 

 

Radny Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Franciszek Gawęda powiedział,  

że we wniosku, który składał zarysował się obraz tego co myślą mieszkańcy Brodziszowa, 

Sulisławic jak i miejscowości wokół Brodziszowa.  Przypomniał, że w 2019 roku złożono pond 

300 podpisów i również głosowano nad tą uchwałą i nie zostało przyjęte do wiadomości 

wówczas co społeczeństwo wyrażało, tyko 15 głosami „za” ta uchwała został przyjęta. 

Oznajmił, że jest to kontynuacja tej złej uchwały z czerwca 2020 roku a społeczeństwo nie było 



w stanie w tak krótkim czasie się zweryfikować. Oznajmił iż ta uchwała kontynuująca  

tą wcześniejszą, oczywiście z uwzględnieniem niektórych rzeczy.  Dodał, że przez ostatnie 4 – 

5 lat nie zrobiono nic pomimo iż obiecywano ekrany, zraszacze i wiele innych rzeczy 

związanych z transportem tego kruszywa.  Poinformował, że rok temu otwierano nową drogę  

i zaproponował aby przejechać się ta drogą i zobaczyć jak ona wygląda po nie całym roku 

dodając, że są to uwagi które nie będą miały wpływu na decyzje Rady Miejskiej Ząbkowic 

Śląskich pomimo, że spora część mieszkańców jest przeciwna tak sformułowanemu 

miejscowemu planu zagospodarowania przestrzennemu dla miejscowości Sulisławice  

i Brodziszów.   

 

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek podziękował Panu Radnemu Radny 

Miejskiej Ząbkowic Śląskich Franciszkowi Gawędzie za sformułowanie iż ta droga jest 

zniszczona, ponieważ ta zmiana umożliwi wywożenie urobku koleją. Dodał, że w całym 

procesie do dnia na wyłożeniu i w żadnym innym czasie nie wpłynęła żadna uwaga ani 

stowarzyszenia ani żadnego mieszkańca. Poinformował, że zgadza się z Panem Radnym Rady 

Miejskiej Ząbkowic Śląskich Franciszkiem Gawędą, że urobek wytworzony przez ciężki sprzęt 

samochodowy niszczy infrastrukturę drogową, która jest drogą powiatową. Dodał, że słusznym 

kierunkiem jest zrobienie bocznicy kolejowej i urobek wywozić ten urobek oraz podziękował 

Panu Radnemu Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich  za poparcie tego wniosku.   

 

Radna Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Jadwiga Smarżyk powiedziała, że było zbyt 

mało czasu aby skonsultować to z mieszkańcami i wie, że było to zamieszczane na stronie BIP 

do wglądu i nie ma wiedzy czy sołtys zapoznał mieszkańców z tą sprawą. Dodała,  

że z doświadczenia wie, że ludzie nie korzystają ze strony BIP i nie patrzą, że jest ustalany plan 

zagospodarowania przestrzennego dla danej miejscowości. Oznajmiła, iż z własnego 

doświadczenia wie, ponieważ taka sytuacja miała miejsce w 2010 roku kiedy dokonana została 

zmiana w studium, „naszych terenów” i do dziś nie ma możliwości aby to „odkręcić”. 

Oznajmiła, że te zmiany są złe lecz nie było możliwości skonfrontowania ich. Dodała, iż może 

też popełniła błąd nie wchodząc na stronę BIP i powinna śledzić i wiedzieć co się dzieje  

a po otrzymaniu wczoraj projektu uchwały nie miała możliwości skonsultowania tego  

z mieszkańcami. Pani Radna Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Jadwiga Smarżyk zwróciła się 

z pytaniem do Burmistrza Ząbkowic Śląskich Marcina  Orzeszka czy przy powstaniu bocznicy 

auta ciężarowe oraz ciężki sprzęt nie będzie mógł korzystać z drogi, czy będzie jakiś zakaz. 

Stwierdziła, że być może pomimo bocznicy te auta nadal będą jeździć przez miejscowość  

i niszczyć drogę.   

 

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek odpowiedział, że dotyczy to zarządu dróg 

powiatowych, ponieważ droga przez Brodziszów i w dół przez Sulisławice do drogi krajowej 

numer S8 oraz droga do Kluczowej są drogami powiatowymi.  Dodał, że jeśli chodzi o wywóz 

to decyzje są podejmowane przez Zarząd Dróg Powiatowych i Starostwo Powiatowe więc 

odpowiedź na pewne pytania jest niemożliwa. Oznajmił, że kopalnie chcą budować bocznice 

kolejowe aby odciążyć ruch drogowy, co jest bardzo korzystne dla samej miejscowości. Dodał, 

że proces był długi i nie było żadnych uwag, żadnych kontrowersji w tym zakresie i nie dotyczy 

on głównego obszaru. Oznajmił, jeżeli decyzja dotyczyłaby rozszerzenia kopalni, nowych 



wydobyć to jest to zrozumiałe bo to dotyczy miejscowości a zmiany proponowane 

w uchwale są korzystne dla miejscowości .  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Andrzej Dominik powiedział,  

„że tu jest czarno na białym, dzieciom w przedszkolu czy w szkole podstawowej można byłoby 

powiedzieć, proszę Państwa jest plan przestrzennego zagospodarowania. Słuchajcie są dwie 

rzeczy, które tam zmieniamy. Powstanie nowa bocznica i budynek będzie przekształcony,  

że tam będzie mogła mieć swoją siedzibę spółka bo zakupiła teren”.  Podał, że tym w planie 

nic się nie zmienia i zwrócił się z pytaniem do Pani projektant Agnieszki Kwaśnik czy są tam 

jeszcze inne zmiany. 

 

Pani projektant Agnieszka Kwaśnik odpowiedziała, że uchwała intencyjna poprzedzająca 

prace nad planem zawierała większy obszar i wówczas rzeczywiście mieszkańcy Brodziszowa 

dość mocno oprotestowali i w związku z tym teren został ograniczony wyłącznie do pasa 

wzdłuż bocznicy kolejowej głównie na terenie wsi Kluczowa. Doda, że bezpośredni transport 

z kopalni jest na ten teren gdzie bocznica będzie zrealizowana również z tymi urządzeniami 

przesypowymi na wagony. Podsumowała, że to co działo się wcześniej na terenie wsi 

Brodziszów będzie skierowane w stronę bocznicy kolejowej. Pani projektant Agnieszka 

Kwaśnik poinformowała, że na dyskusji publicznej był obecny Pan,  który zgłosił swoją uwagę 

Oktawiusz Wszelaki  ale dotyczyła ona terenu, który nie został opracowany w związku z tym 

nie wnosił żadnego sprzeciwu. Dodała, że zmiany dotyczą tyko wzdłuż torowiska  

i nie wchodzimy na obszar Brodziszowa.   

 

Przewodniczący zamknął dyskusję i poprosił Przewodniczącego Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Budżetu o zaopiniowanie powyższego projektu uchwały.  

 

Głosowanie komisji: 7 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 1 głosów „wstrzymujących”,  

0 głosów „nieważnych”.  

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

Przewodniczący zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie Wysokiej Radzie powyższy 

projekt uchwały. 

 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

 

16 głosów „za”, 2 głosów „przeciw”, 3 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów „nieważnych” 

 

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła ww. projekt uchwały.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

 

 

 



Rozpatrzenie projektu uchwały w projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty 

za pobyt dziecka w Żłobku Publicznym w Ząbkowicach Śląskich oraz wysokości opłaty 

za wyżywienie dziecka w Żłobku Publicznym w Ząbkowicach Śląskich. (projekt nr 7) 

(Uchwała LIX/399/2022) 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały i w związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył 

dyskusje. 

 

Radny Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Franciszek Gawęda poprosił o uściśniecie 

informacji czy do tej pory opłata za wyżywienie dziecka w Żłobku Publicznym w Ząbkowicach 

Śląskich wynosiła 7,00 złotych.   

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Andrzej Dominik odpowiedział, że tak 

wynosiła 7,00 złotych.   

 

Przewodniczący zamknął dyskusję i poprosił Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury, 

Sportu, Turystyki i Promocji Gminy o zaopiniowanie powyższego projektu uchwały.  

.  

Głosowanie komisji: 8 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”,  

0 głosów „nieważnych”.  

 

Komisja pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

Następnie poddał pod głosowanie Wysokiej Radzie powyższy projekt uchwały. 

 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

 

21 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów „nieważnych” 

 

Stwierdził, że Wysoka Rada jednogłośnie przyjęła ww. projekt uchwały.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wprowadzenia zmian  

w budżecie miasta i gminy na 2022 rok.(projekt nr 8) (Uchwała LIX/400/2022) 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały i w związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył 

dyskusje. 

 

Radny Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Franciszek Gawęda zwrócił się z pytaniem, które 

ze stowarzyszeń otrzyma dotację kwocie 45 000,00 złotych  i na jaki cel te środki finansowe 

zostaną przeznaczone. Powiedział również, że jest zakłopotany  ponieważ przez ostatnie trzy 



lata w każdym projekcie budżetu proponował o wyasygnowanie kwoty na zbiornik przy ulicy 

Powstańców Warszawy, aby umożliwić Panu Burmistrzowi Marcinowi Orzeszkowi 

kontynuowanie zadania. Poinformował, że szesnastu Radnych Rady Miejskiej było 

przeciwnych. Podał, że po trzech latach Rada Miejska zagłosuje za środkami, za którymi 

„walczył przez trzy budżety” i dodał słowa „czy to tylko hipokryzja” Zwrócił się do Radnych 

Rady Miejskiej czy projekty są przez Radnych czytane, czy zastanawiają się kto składa 

wniosek, jaki wniosek składa Pan Burmistrz i Radni i „ukryty guzik każe podnieść rękę”. Radny 

Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Franciszek Gawęda odpowiedział, że już w grudniu podjął 

decyzję, że nie będzie „wsadzał” tego budżetu, ponieważ większość ma rację. Dodał, że podjął 

decyzję, że nie będzie składał więcej wniosku bo jest „bzdurny według oceny 16 Radnych, 

a teraz są te pieniądze wprowadzone i daje sobie głowę uciąć, że Państwo zagłosujecie za”.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Andrzej Dominik dodał iż myśli,  

że Pan Radny Franciszek Gawęda też.   

 

Radny Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Franciszek Gawęda odpowiedział, że w tej 

chwili nie będzie głosował, ponieważ już w grudniu podjął decyzję i powiedział „dobrze  

by było, żeby Państwo rozumieli. Podkreślił, że w miesiącu grudniu po trzykrotnym odrzuceniu 

wniosku podjął decyzję,  że nie będzie podejmował decyzji. Powiedział, że „uśmiechy świadczą 

o Państwa hipokryzji i nic więcej i tak to będę określał”. Oznajmił, że Radni Rady Miejskiej 

przez ostatnie cztery lata nie przeczytali żadnego projektu budżetu, nad żadnym się nie 

zastanawiali i dodał, że tylko „ten ukryty magiczny przycisk spowodował, że byliście tylko  

i wyłącznie za”.   

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Andrzej Dominik oznajmił, że Pan 

Radny Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Franciszek Gawęda obraził Radnych Rady Miejskiej 

Ząbkowic Śląskich, iż nikt nie czyta projektów uchwał. Dodał, iż Pan Radny Franciszek 

Gawęda nie jest pierwszą kadencję Radnym i doskonale wie, że budżety są zmieniane w ciągu 

roku. Odpowiedział, że nie było środków na to zadanie więc rozsądnie są podejmowane 

decyzje, ale konsekwentnie jest realizowany program wyborczy.  

 

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek odpowiedział, że środki finansowe będą 

przeznaczone na ogłoszony konkurs na piłkę siatkową i tenis ze względu na potrzeby  

oraz uruchamiane nowe projekty skierowane dla dzieci. Oznajmił, iż zdaje sobie sprawę,  

że Pan  Radny Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Franciszek Gawęda jest w kłopotliwej 

sytuacji, ponieważ niezagłosowanie za tym projektem spowoduj wprowadzanie Radnych Rady 

Miejskiej w błąd. Dodał, że niezagłosowanie za tym projektem spowoduje, że „jest Pan  

po prostu hipokrytą, ponieważ był Pan orędownikiem tego projektu, ambasadorem bym wręcz 

nazwał i takim moim mentorem, który mnie jakby dopingował do tego, że ten projekt powinien 

być realizowany”. Oznajmił, że ten projekt jest bardzo ważny dla Gminy i głos zabierze Pani 

Justyna Obrał, która opowie o tym projekcie bardzo merytorycznie, ponieważ jest on bardzo 

ważny dla gminy oraz ciekawy, na który należy zwrócić uwagę. Poinformował,  

że są wprowadzane środki na dokumentację, ponieważ prowadzony był proces przygotowania 

i odbyły się spotkania z inżynierami, hydrologami, z osobami odpowiedzialnymi za wodę. 



Poprosił Wysoką Radę o pochylenie się nad tym tematem, o zrozumienie nad bardzo ważnym 

tematem dla naszej Gminy, ponieważ jesteśmy po wstępnych badaniach, dyskusjach, 

rozmowach na ten temat.  

 

Inspektor  ds. infrastruktury technicznej Justyna Obrał poinformowała, że projektowany 

zbiornik będzie zlokalizowany na działkach leżących pomiędzy ulicą Powstańców Warszawy 

a ulicą Żeromskiego. Dodała, że zbiornik zasilany będzie wodami pochodzącymi bezpośrednio 

z potoku Zatoka, którego administratorem jest Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody 

Polskie. Powiedziała, że Potok Zatoka będzie stanowił główną część czaszy zbiornika, 

powierzchnia lustra wody będzie wynosiła około 1 ha, natomiast jego objętość 12 000 tysięcy 

m3. Podała, że planowana realizacja zbiornika będzie możliwa po wykonaniu koncepcji,  

w której znajdować się będą pozytywne wyniki obliczeń hydrologiczno - technicznych. Dodała, 

że inwestycja będzie pełniła funkcję przeciwpowodziową, poprzez spowolnienia przepływu 

wody w potoku Zatoka podczas intensywnych opadów deszczu, które pozwoli zapobiec 

lokalnym podtopieniom na przykład przy ulicy Kamienieckiej. Podała, że kolejną funkcją 

zbiornika będzie funkcja retencyjna, która będzie miała na celu magazynowanie wody  

w okresach jej nadmiaru i wykorzystania do nawadniania pobliskich parków natomiast trzecią 

funkcją będzie funkcja przeciwpożarowa. Poinformowała, że  dodatkową funkcją będzie 

funkcja rekreacyjna poprzez uzyskanie miejsca do uprawiania sportów wodnych.  Powiedziała, 

że przy planowaniu inwestycji brane były pod uwagę, iż zasoby Wodne Polski zajmują  

w Europie przed ostatnie miejsce a ochrona tych zasobów jest ważna w związku ze zmianami 

klimatycznymi. Podała, że przy powstaniu w przyszłości parku Europarku w Ząbkowicach 

Śląskich o powierzchni 120 hektarów spowoduje, że odprowadzenie wód opadowych z tego 

terenu z punktu widzenia ekonomicznego i technicznego będzie opłacalne i trafi bezpośrednio 

do potoku Zatoka.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Andrzej Dominik podziękował  

i udzielił głosu Radnemu Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Franciszkowi Gawędzie. 

 

Radny Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Franciszek Gawęda oznajmił, iż trzy lata temu 

składając wniosek do budżetu sytuacja finansowa była „taka a nie inna”, dwa lata temu „taka  

a nie inna”, dodając iż w grudniu nie przedstawiała się tragicznie tak jak dziś przy 80 milionach 

zadłużenia i 18 milinów deficytu budżetowego. Powiedział, że jeśli inwestycja jest słuszna  

to niech Rada Miejska zagłosuje i „w ten czas pieniądze były względne i można było nimi 

dysponował. Dodał, że wówczas występował z kwotą 200 000,00 zł i jeśli inwestycja wnosi 

tyle dobra dla społeczności ząbkowickiej to należało ją uchwalić 3 lata temu a prace do końca 

tej kadencji z pewnością nie będą wykonane. Powiedział, że do końca tej kadencji żadne prace 

nie będą wykonane i być może przyszła kadencja zadecyduje inaczej a pieniądze w kwocie 

150 000,00 złotych będą utopione a projekt przepadnie. Dodał, że sytuacja trzy miesiące temu 

sytuacja finansowa była inna, a Rada Miejska zadecydowała ze względów finansowych  

„nie można tego robić”.   

 

 



Przewodniczący zamknął dyskusję i poprosił Przewodniczącego Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Budżetu o zaopiniowanie powyższego projektu uchwały.  

 

Głosowanie komisji: 8 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”,  

0 głosów „nieważnych”.  

 

Komisja pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

Następnie poddał pod głosowanie Wysokiej Radzie powyższy projekt uchwały. 

 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

 

19 głosów „za”, 1 głosów „przeciw”, 1 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów „nieważnych” 

 

Stwierdził, że Wysoka Rada j przyjęła ww. projekt uchwały.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Ad. pkt.13. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Andrzej Dominik poinformował,  

że okresie międzysesyjnym do Biura Rady Miejskiej wpłynął wniosek Radnego Rady Miejskiej 

Ząbkowic Śląskich Franciszka Gawędy w sprawie podjęcia działań zmierzających  

do likwidacji cmentarza żołnierzy radzieckich znajdującego się w Ząbkowicach Śląskich  

przy ul. Legnickiej, poprzez przeniesienie znajdujących się tam grobów na cmentarzu żołnierzy 

radzieckich we Wrocławiu oraz Interpelacja Radnego Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich 

Franciszka Gawędy w sprawie mostu na rzece Budzówka zlokalizowanego w Ząbkowicach 

Śląskich przy ul. Dalekiej.  

 

Ad. pkt 14. Wolne wnioski i informacje. 

 

Radna Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Grażyna Sobór  podziękowała w imieniu parafii 

Św. Jadwigi w Ząbkowicach Śląskich i ks. Krzysztofa Farona za wsparcie Pana Burmistrza 

Marcina Orzeszka przy diecezjalnym turnieju tenisa stołowego i szachów. Dodała również,  

że składa podziękowania dla Radnego Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Ryszarda 

Pawłowskiego przy organizacji turnieju.   

 

Radna Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Magdalena Halikowska poprosiła o przegląd 

techniczny placów zabaw ze względu na uszkodzenia m.in. w Jaworku.   

 

Radna Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Grażyna Sobór poinformowała, że przejeżdżając 

przez drogę „Buraczankę” na Jaworku, należy położyć nową nawierzchnię ponieważ struktura 

nawierzchni tego wymaga.    

 

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek odpowiedział, że droga jest teraz dużo 

szersza, fizycznie jest taka, ponieważ kiedyś była taka potrzeba. Dodał, że dziś droga  

w planie zagospodarowania jest szeroka i jest jednym z kluczowych węzłów komunikacyjnych 

dotyczących rozwoju tego obszaru a dokumentacja jest już przygotowana.  



Poinformował, że montowane jest oświetlenie od ulicy Ziębickiej do ulicy Cukrowniczej  

i temat drogi będzie na uwadze, ponieważ infrastruktura komunikacyjna wymaga poprawy,  

a droga jest jedną z kluczowych w mieście. Dodał, że ten temat jest bardzo ważny, teren musi 

być dobrze skomunikowany w kierunku osiedla Owocowego, Jaworka, przejazdu na drugą 

stronę, na Bobolice oraz będzie on w najbliższym czasie poruszony i analizowany.  

 

Ad. pkt. 15.  Zakończenie obrad. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej 

Dominik zamknął LIX Sesję Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich VIII kadencji. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej 

                  (-) Andrzej Dominik 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Sporządziła: Joanna Płuciniak Referent ds. obsługi Rady Miejskiej i jednostek pomocniczych gminy 


